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Kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä sekä sillä, 
joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on 
ilmoitettava aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet. (21.5.2021/419) 
 
Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita kyseistä kunnan 
palvelua koskevassa asiassa. 
 
Valtuuston tietoon on saatettava vähintään kerran vuodessa sen 
toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt aloitteet ja niiden johdosta 
suoritetut toimenpiteet. 
 
Kuntakehityslautakunnalle on lähetetty 2 kuntalaisaloitetta v. 2023.  
 
1. Joukkoliikenne toimivaksi ja palvelutarjonnan tehostaminen 

kuntalaisten parhaaksi viimeinkin 
 

Kuntalainen on toimittanut 9.1.2023 aloitteen Mäntsälän kuntaan. 
Aloitteen tavoitteena on parantaa ja tehostaa joukkoliikenteen toimivuutta 
seuraavilla toimenpiteillä: 
 
1.   Matka/joukkoliikennekeskuksen sijainniksi Mäntsälän rautatieasema 

 2.   Linja 665A Hyrylä-Mäntsälä, päätepysäkki rautatieasemalle 
3. Bussipysäkkikatosten siirto vanhan Lahdentien / Kivistöntien alueelta, 

kunnan ja ely:n asiasta sopiminen 
 
 Kuntakehityslautakunta on 19.4.2023 §39 vastannut aloitteeseen: 
 

 Kohtiin 1 ja 2: matka/joukkoliikennekeskus sijainti Mäntsälän     
rautatieasemalle ja linjan 665A päätepysäkki rautatieasemalle;  
 

- Mäntsälän kunnan joukkoliikenne hankitaan pääosin yhteistyössä   
Uudenmaan ELY-keskuksen kanssa. Hankittavan liikenteen suunnitteluun 
ja rahoitukseen osallistuvat ELY-keskuksen lisäksi kunnat ja kaupungit 
keitä hankittava liikenne koskee. Suunnittelussa ja tavoitteiden asettelussa 
korostuvat yhteydet pääkaupunkiseudulle, säännöllinen työmatkaliikenne 
sekä alueen koululaisten ja opiskelijoiden tarvitsemat yhteydet. 
Suunnittelussa kuullaan myös liikennöitsijöitä ja huomioidaan 
mahdollisuuksien mukaan käyttäjiltä saadut palautteet/toiveet. 

- Aloitteessa esitettyä on selvitetty. Linjan 665A:n aikataulut pohjautuvat 
pääosin syöttöliikenteeseen Järvenpään rautatieasemalle sekä etelän että 
pohjoisen suunnan juniin, minkä takia Mäntsälän lähtö- ja päättymisaikoja 
on tällä hetkellä vaikea säätää niin, että Mäntsälään saataisiin enemmän 
aikaa useammalle vuorolle tai käynnille Mäntsälän rautatieasemalla. 
Rautatieasemalle pyritään ajattamaan vuoroja aina kun sille on kysyntää ja 
se on aikataulullisesti mahdollista.  

- Selvitystä ja laajempaa keskustelua kehitystarpeista voidaan tehdä 
liikennepalveluselvityksen yhteydessä vuonna 2024. 
 
 
 
 



Kohtaan 3: bussipysäkkikatosten siirrosta: 
- Lahdentien varrella oleva katos ollut mukana ELY:n katoshankinnoissa    

ns. kuha-rahalla hankittavissa katoksissa vuonna 2021. Katoksen sijaintiin 
on vaikuttanut mm. oppilaitosten läheisyys (Kirkonkylän koulu, lukio). 

- Katoksen siirtokustannuksien johdosta ei kannata olemassa olevaa katosta 
lähteä tässä vaiheessa siirtämään. 
 
2. Kunnallisen pysäköinninvalvojan viran perustaminen Mäntsälään  

 
  Kuntalaisaloite.fi-palveluun on jätetty 10.8.2023 kuntalaisaloite koskien  

kunnallisen pysäköinninvalvojan viran perustamista Mäntsälään. 
Palvelussa olleen käyttökatkon vuoksi aloite on saapunut kuntaan vasta 
14.11.2023. 
 
Aloitteen tavoitteena on, että Mäntsälän kunta alkaa liikenneturvallisuuden 
ja yleisen järjestyksen kohentamiseksi selvittämään mahdollisuutta 
perustaa kunnallisen pysäköinninvalvojan virka. 
 
Kuntakehityslautakunta on 14.12.2023 §111 vastannut aloitteeseen: 
 
- Pysäköinninvalvontaa ei ole toiminnallisesti eikä taloudellisesti 

tarkoituksenmukaista tuottaa omana toimintana eikä siten perustaa 
pysäköinninvalvonnan virkaa. Pysäköinninvalvonnan ratkaisut tulee 
erillisesti päätettäväksi myöhemmin lisäselvitysten jälkeen. 

 
Näiden aloitteiden lisäksi annettiin vastaus Kuntalaisaloite.fi -palvelussa 
11.8.2022 julkaistuun kuntalaisaloiteeseen, Meluaita suojaamaan Jurvalaa 
liikenteen melulta, jonka Kuntakehityslautakunta oli 9.11.2022 käsitellyt. 
Vastaus ei ollut tavoittanut aloitteen tekijää. Hän julkaisi asian uudestaan 
Kuntalaisaloite-palvelussa 2.10.2023, jolloin vastaus annettiin uudestaan. 

  
Valmistelija hallintosihteeri Tuula Vænerberg 

 
Esittelijä Kuntakehitysjohtaja Gummerus Vesa 

 
Päätösehdotus Kuntakehityslautakunta merkitsee tiedoksi vuoden 2023 aikana jätetyt tai 

käsitellyt kuntalaisaloitteet tiedoksi ja lähettää edelleen kunnanhallitukselle 
ja kunnanvaltuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 
  


